

## 新生命栽培課程 (5) 得勝的確據

詩 Psm 119:9 & 11	<p>少年人用甚麼潔淨他的行為呢？是要遵行你的話。我將你的話藏在心裡，免得我得罪你。</p> <p>How can young people keep their way pure? By guarding it according to your word. I treasure your word in my heart, so that I may not sin against you.</p>
箴 Prov 4:14-15	<p>不可行惡人的路,不要走壞人的道。要躲避、不可經過,要轉身而去。</p> <p>Do not enter the path of the wicked, and do not walk in the way of evildoers. Avoid it; do not go on it; turn away from it and pass on.</p>
賽 Isa 59:1-2	<p>耶和華的膀臂並非縮短不能拯救，耳朵並非發沉不能聽見。但你們的罪孽使你們與神隔絕，你們的罪惡使他掩面不聽你們。</p> <p>See, the Lord's hand is not too short to save, nor his ear too dull to hear. Rather, your iniquities have been barriers between you and your God, and your sins have hidden his face from you so that he does not hear.</p>
林前 1Cor 10:13	<p>你們所遇見的試探，無非是人所能受的。神是信實的，必不叫你們受試探過於所能受的。在受試探的時候，總要給你們開一條出路，叫你們能忍受得住。</p> <p>No testing has overtaken you that is not common to everyone. God is faithful, and he will not let you be tested beyond your strength, but with the testing he will also provide the way out so that you may be able to endure it.</p>
林後 2Cor 5:10	<p>因為我們眾人必要在基督臺前顯露出來，叫各人按著本身所行的，或善或惡受報。</p> <p>For all of us must appear before the judgment seat of Christ, so that each may receive recompense for what has been done in the body, whether good or evil.</p>
弗 Eph 4:22-24	<p>就要脫去你們從前行為上的舊人。這舊人是因私慾的迷惑，漸漸變壞的。又要將你們的心志改換一新。並且穿上新人，這新人是照著神的形像造的，有真理的仁義和聖潔。</p> <p>You were taught to put away your former way of life, your old self, corrupt and deluded by its lusts, and to be renewed in the spirit of your minds, and to clothe yourselves with the new self, created according to the likeness of God in true righteousness and holiness.</p>
來 Heb 3:12-13	<p>弟兄們，你們要謹慎，免得你們中間或有人存著不信的惡心，把永生神離棄了。總要趁著還有今日，天天彼此相勸，免得你們中間有人被罪迷惑，心裡就剛硬了。</p> <p>Take care, brothers and sisters, that none of you may have an evil, unbelieving heart that turns away from the living God. But exhort one another every day, as long as it is called "today," so that none of you may be hardened by the deceitfulness of sin.</p>
雅 Jam 1:14-15	<p>但各人被試探，乃是被自己的私慾牽引誘惑的。私慾既懷了胎，就生出罪來。罪既長成，就生出死來。</p> <p>But one is tempted by one's own desire, being lured and enticed by it; then, when that desire has conceived, it gives birth to sin, and that sin, when it is fully grown, gives birth to death.</p>
約壹 1Joh 1:8-10	<p>我們若說自己無罪，便是自欺，真理不在我們心裡了。我們若認自己的罪，神是信實的、是公義的，必要赦免我們的罪，洗淨我們一切的不義。我們若說自己沒有犯過罪，便是以神為說謊的，他的道也不在我們心裡了。</p> <p>If we say that we have no sin, we deceive ourselves, and the truth is not in us. If we confess our sins, he who is faithful and just will forgive us our sins and cleanse us from all unrighteousness. If we say that we have not sinned, we make him a liar, and his word is not in us.</p>

## (5) 得勝的確據

1. 甚麼是罪惡？ **雅 1:14-15** 如何描述人犯罪的過程：

---

---

2. 犯罪會帶來甚麼嚴重的後果：

(a) **賽 59:1-2** \_\_\_\_\_

(b) **林後 5:10** \_\_\_\_\_

3. 主耶穌已為人帶來勝過罪惡的生命。我們(基督徒)在罪上失足時，神給了我們甚麼方法去處理，可以得到「最終」的勝利 (**約壹 1:8-10**):

---

4. 神不但給了我們「最終」的勝利，還要我們學習應付試探，對抗罪惡。

(a) 在遇到試探一事上，神應允給你甚麼幫助？ **林前 10:13**

---

---

(b) 甚麼能助你應付試探，對抗罪惡：

**詩 119:9 & 11** \_\_\_\_\_

**來 3:12-13** \_\_\_\_\_

**箴 4:14-15** \_\_\_\_\_

**弗 4:22-23** \_\_\_\_\_

5. 那些是常纏擾你的引誘或罪惡？ 試想你的可能「出路」是甚麼？

---

---